
J.nr. 4034-0187

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 91 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg den 20. december 2005.

Spørgsmål 91
Ministeren bedes uddybe, hvorfor regeringen støtter Kommissionens forslag 
med begrundelsen ”da der er et kraftigt pres fra ansøgerlandene om at for-
øge mængden af methylbromid, vurderes Kommissionens forslag at være 
det bedst opnåelige kompromis”?

Svar
Formuleringen i grundnotatet er et udtryk for, at Kommissionen, inden for-
slaget blev fremsat, var meget omhyggelig i vurderingen af, om de fastsatte
kriterier var opfyldt, og at det måtte betyde, at de mængder, som Kommissi-
onen foreslog, derfor ville blive tillagt stor vægt af ansøgerlandene. Proces-
sen og kriterier for tildeling af kvoter til kritisk anvendelse er beskrevet i be-
svarelsen af spørgsmål 92.

Regeringen kunne støtte forslaget, fordi der var gennemført en grundig vur-
dering i relation til de besluttede kriterier, som resulterede i at ca. 43 % af de 
ansøgte mængder blev afvist, og fordi der var tale om en væsentlig redukti-
on på 58 % i forhold til de tildelte mængder i 2005.
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